
Besvarelse af spørgsmål nr. 18 (ad L 7 – forslag til lov 
om lægemidler), som Folketingets Sundhedsudvalg
har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 9. 
november 2005

Spørgsmål nr. 18: 
”Der anmodes om ministerens vurdering af de økonomiske omkostninger 
forbundet med indførelse af en sådan mikrochip-label løsning.”

Svar:
På baggrund af indhentet udtalelse fra Lægemiddelstyrelsen kan jeg oplyse 
følgende.

Det vil kræve en nærmere stillingtagen til opgavens art og omfang, inden 
der kan foretages en vurdering af de økonomiske omkostninger forbundet 
ved indførelse af en mikrochip-label løsning.

Indførelse af mikrochip-labels må dog forventes at være temmelig omkost-
ningstung for lægemiddelindustrien, da denne løsning vil kræve påførsel af 
en chip på hver enkelt lægemiddelpakning. Desuden vil der være omkost-
ninger til indkøb og kodning af mikrochip’ene.

Endvidere til der være udgifter for de blinde og svagsynede til anskaffelse 
af en scanner.
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